
Zaken op orde
VOM Ledenvergadering weerspiegelt zonnige toekomst

Op 22 april werd bij verzinkerij Nedcoat te Groningen de halfjaarlijkse VOM Algemene Ledenverga-
dering gehouden. Het hypermoderne bedrijf is 25 februari in de huidige opzet in bedrijf genomen, 
en vormde een passend décor voor de bespreking van de verrichtingen van de vereniging. Het 
cursussecretariaat heeft een topjaar gedraaid, de financiën zijn dik in de plus, het TNO-convenant 
wordt omgezet in een branche-innovatiecontract. Het ledental is licht gestegen.

Het bestuur kan terugblikken op een ener-
verend en buitengewoon succesvol halfjaar. 
De industrie heeft een geslaagde ESEF ach-
ter de rug, maar er is een aantal leden die 
liever op een eigen, specialistische opper-
vlaktetechnische beurs zouden staan. Dus 
is een onderzoek gestart om te onderzoe-
ken of er voldoende basis is om een VOM-
beurs te starten. Een ander punt is de Dag 
van de Oppervlaktetechnieken, iets dat ho-
pelijk uit gaat groeien tot iets groots. Op 19 
september aanstaande is de eerste editie. 
In nauwe samenwerking met het Kennis-
platform Oppervlaktetechnologie KP•OT en 
de VOM-branchegroep voor galvanobedrij-
ven NGO-SBG is de VOM actief om ervoor te 
zorgen dat de dag een succes zal worden.

arbo, energie, milieu
De eerste van een serie Arbo-, Energie- en 
Milieu-dagen zijn gehouden in Apeldoorn 

en Eindhoven. Ze zijn goed ontvangen en 
hadden een redelijke belangstelling. Hope-
lijk groeit het uit tot een netwerkdag waar 
de managers voor arbo- en milieuzaken 
inzichten kunnen uitwisselen. Voor deel-
nemers aan het energieconvenant MJA2 
(Meerjarenafspraak Energie Efficiëntie) 
komt er wat meer ondersteuning. Enkele 
verbeteringen die bij de derde MJA beoogd 
worden, zijn Quickscans, Energie Efficiëntie 
programma’s, en het enigszins verlichten 
van de besparingsdoelstellingen binnen 
het eigen bedrijf door ketenefficiëntie bui-
ten het bedrijf in te boeken.

zwartboek
Vervolgens ging voorzitter Fred van der 
Weij over op een minder rooskleurig thema: 
het Zwartboek. “Bent u lid van de Consu-
mentengids, dan kent u wel de rubriek ‘Ste-
keligheden’. Onze leden komen met enige 

regelmaat stekeligheden tegen als we 
bevoegd gezag op bezoek hebben en ver-
gunningen of wijzigingen aanvragen. Dat 
merkte ik bij de bijeenkomsten Arbo, Ener-
gie, Milieu: er is een schat van ervaring bij 
VOM-leden, sommigen zeggen ‘ik geef ze 
maar gelijk om van de discussies af te zijn 
en ik hou ze liever te vriend.’ Maar ik denk 
dat we als branche af en toe onze tanden 
moeten laten zien. Europees wordt ons niet 
dezelfde maat genomen als onze collega’s, 
en ook in Nederland is er een verschil tus-
sen het ene bevoegde gezag en het ande-
re. Het Zwartboek-idee is dat u doorgeeft 
waarvan u zegt ‘dit wordt me te gortig’. Ik 
stel me voor als we allemaal meedoen dat 
we een aardig document hebben in een 
jaar om aan VROM aan te bieden. Temeer 
daar we sinds begin dit jaar lid zijn van 
VNO-NCW en daarmee een spreekbuis heb-
ben naar ministeries.” Het verenigingslid-

Oppervlaktetechnieken nr. 5 - 2008 - www.vom.nl

VOM nieuws

66

De verzinker doet ondanks de grote  
belangstelling onverstoorbaar zijn werk.



maatschap van VNO-NCW opent een poort 
naar Brussel, alwaar het voor een vereni-
ging als de VOM ondoenlijk is om een eigen 
lobbyist te stationeren.

lopende zaken
De zaken lopen -op de regelgevingsdruk na 
-dus prima voor het vakgebied. Een belang-
rijk thema is het omzetten van het conve-
nant met TNO naar een Branche-innovatie-
contract. VOM-directeur Rard Metz lichtte 
toe: “De VOM maakt dankbaar gebruik van 
de kennis bij TNO, en TNO van ons markt-
potentieel. TNO onderkent de oppervlakte-
techniek als enabling technology die andere 
sectoren in staat stelt waarde te creëren. 
Dus we treffen elkaar regelmatig. En er is 
de al genoemde eventuele branchevorming 
PVD-CVD, dus het ledental kan daar uitbrei-
den.”
Een succes is voorts geboekt aangaande de 
ARIE (Aanvullende Risico Inventarisatie en 
Evaluatie) voor de thermische verzinkers. 
Mede door inspanningen achter de scher-
men van de VOM, is de kou uit de lucht en 
is de ARIE niet van toepassing verklaard. 
Dat ontslaat de thermische verzinkers van 
een hoop administratieve rompslomp.
De VOM-Bestuursraad is een aantal keren 
bijeen geweest en heeft werkgroepen ge-
vormd: voor Vakbeurzen, voor de Dag van 
de Oppervlaktetechnieken, voor Nieuwe 
Technieken, en voor Kennisopbouw en Ken-
nisoverdracht in de Keten. Niet alle werk-
groepen zijn even actief geweest, maar 

vooral de werkgroep van de Dag van de Op-
pervlaktetechnieken heeft een aantal stap-
pen gezet. De Bestuursraad is ad interim 
voorgezeten door Evert Nagel Soepenberg, 
voor een jaar. De opvolging staat momen-
teel nog open.

opleiding en professionalisering
Er is opdracht gegeven nader te onderzoe-
ken wat de doelgroep wenst op gebied 
van een leerstoel Metaalconservering. Wat 

betreft Scholing & Opleiding vanuit het 
secretariaat wordt het jaarwerkplan ge-
volgd zoals dit najaar vastgesteld door het 
bestuur. “Vorig jaar was een daverend jaar, 
we hebben veel mensen mogen diplome-
ren en certifi ceren, dat loopt goed. De Eu-
ropese ESF-fondsen waar fl ink gebruik van 
is gemaakt, is op. Desalniettemin blijft er 
vrij veel belangstelling bestaan om mensen 
op te leiden. Vakbekwaam personeel is de 
helft van je productie. Persoonscertifi cering 

nedcoat groningen: de blinkende
Jonkvrouw van het noorden
In de Nederlandse industrie van de noordelijke provincies heeft 
VOM-lid NedCoat een enorme reputatie opgebouwd. Er wordt 
een robuuste corrosiebescherming gegeven aan onder meer in-
richtingen van stallen, kaasboxen voor kaasrijpingshuizen, kas-
senbouw, en de lokale scheepsbouw. Recentelijk werd het bedrijf 
grootschalig gemoderniseerd. Directeur Philippe Dupont schetst 
kernachtig de visie. “Je moet niet de grootste hebben maar de 
beste. NedCoat Groningen is een hypermoderne verzinkerij 
die zich onderscheidt door een volledig gesloten voorbehande-
ling waarbij alle emissies worden opgevangen en gezuiverd. 
Wanneer er materiaal in de voorbehandeling gaat, genereren 
ventilatoren een onderdruk. Je kan dus in een betere omgeving 
voorbehandelen dan voorheen. En je kan op veertig graden beit-
sen, dat kan in een open beitserij niet. Nadat het materiaal is 
verzinkt, loopt alles automatisch. De mensen hoeven niet meer 
op te hangen en af te halen. En je kan standaardiseren, dus het 
wordt een verzinkerij die nog beter kan werken op seriewerk. 
En het is één van de modernste van Europa. Ook als we niet 
naast de milieudienst gezeten hadden, zou ik dezelfde fabriek 
gebouwd hebben.”

Zelfs personeel is geen probleem, terwijl 
de industrie in het algemeen moeilijk 
aan goede mensen kan komen. “We heb-
ben héél goede mensen in Groningen 
zitten. Het verschil met onze modernise-
ring bij van Gulik Coatings in de Meern 
(zie het artikel in de rubriek Techniek 
–red.) is dat we de markt en de mensen 
al hadden. Alleen de oude dame was een beetje moe geworden, 
dus we hebben een jonkvrouw gecreëerd. De mensen moeten 
een aantal dingen opnieuw aangeleerd krijgen. Training op de 
werkplek is heel belangrijk: aan de hefstellingen en bij de goe-
derenontvangst. Je ziet ook dat de mensen dat wíllen aanleren. 
Dat is het voordeel van de NedCoat-groep: in anderhalve maand 
draaiden we al van nul naar wat we verwacht hadden, en nu 
zijn we aan het fi netunen. Als de hal oud en vuil en versleten is, 
is het makkelijker om materialen te laten liggen, maar nu is het 
netter en ordelijker om te werken. We willen mooie strakke be-
drijven, ordelijk en net, waar ik met fi erheid mensen rondleid.”

www.nedcoat.nl
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draait ook, zoals op de vorige vergadering 
al gemeld is. Binnenkort zijn er weer twee 
uitreikingen bij bedrijven die hun mede-
werkers hebben laten certificeren volgens 
ISO–17024, om op sites van grote opdracht-
gevers te mogen opereren.”

uitdragen van de techniek
De digitale Nieuwsbrief, exclusief voor 
VOM-leden, is nieuw leven ingeblazen. Ge-
streefd wordt naar een regelmaat van ten-
minste eens per drie maanden. De omvang 
van het vakblad Oppervlaktetechnieken is 
in de Redactieadviesraad een belangrijk ge-
spreksonderwerp geweest.
Voor het verenigingsorgaan Oppervlakte-
technieken heeft de Redactieadviesraad 
een uitdagend plan opgesteld. Men wil er 
energie in steken om het blad verder te 
laten groeien. De omvang is van 48 naar 

inmiddels 58 pagina’s gegaan en gaat ho-
pelijk later in het jaar naar 64. Met de ad-
vertentieopbrengsten is het kostendekkend 
te houden en is het mogelijk een bijzonder 
leesbaar en interessant periodiek te creë-
ren voor de VOM-leden en andere geabon-
neerden.
De VOM gaat interviews doen in bladen, 
met prominente leden om een show van 
de sector te geven en het vakgebied meer 
zichtbaar te maken. Met regelmaat zul-
len ook persberichten in de media komen. 
Hiertoe is p.r.-bureau Bèta Mediagroep in-
geschakeld. Metz is erg tevreden met deze 
versterking: “Voor ons is het een ruggen-
steun. We proberen allerlei dingen tegelijk 
te doen: ondernemen in onderwijs, uitge-
ven van een blad, belangenbehartiging bij 
overheden… en we willen ook nog wat in 
de wereld vertellen dat er te werken is in de 

oppervlaktetechniek en dat er uit te beste-
den is aan de oppervlaktebehandelende be-
drijven. Voor ons als bureau is het dus een 
behoorlijke steun in de rug, en ik hoop dat 
u daar ook de revenuen van gaat plukken.”

nieuwe branchemanager,  
versterking netwerk
Tenslotte zijn er nog enkele personele wij-
zigingen bij het VOM-bureau, die in deze 
rubriek al gemeld waren. Jos van de Werken 
heeft een nieuwe stap in zijn carrière gezet 
en is beleidssecretaris arbozaken gewor-
den bij de Koninklijke Metaalunie. “Voor de 
VOM is dat makkelijk,” aldus Metz, “want 
nu hebben we een binnenbochtje op een 
voor ons erg belangrijk dossier. Het was wat 
dat betreft een Win-Win situatie. Het werd 
zelfs een Win-Win-Wim-situatie want we 
hebben Wim in den Haak weten te strik-
ken om de branchezaken te runnen binnen 
de VOM.” De tweede wijziging betrof Angie 
Degener. Zij heeft na 6,5 jaar afscheid geno-
men. Ze is nu secretaresse bij de eveneens 
bij de Metaalunie gevestigde Vereniging 
voor Metalen Ramen en Gevels VMRG. Voor 
haar uitstekende werk is een gelijkwaardi-
ge opvolging gevonden in Anita Eekhof, die 
al vijf maanden hard aan het werk is voor 
scholing en opleiding.

meer informatie
Met de digitale nieuwsbrief worden de 
VOM-leden gedetailleerd op de hoogte ge-
houden van diverse dossiers op gebied van 
de belangenbehartiging. De volgende ver-
gadering zal gehouden worden op 11 no-
vember, wederom bij een VOM-lid. 

www.VOM.nl

De rondleiding door één van de modernste verzinkerijen van 
Europa maakte de ledenvergadering dubbel de moeite waard.

Verzinken betekent nog altijd: veel hijsen. Vakmanschap blijft een essentieel onderdeel van het werk.
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